
BR.0012.6.2.2018 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, które odbyło się 11.12.2018 r. w Ratuszu 

Miejskim w Kole. Posiedzeniu przewodniczył Pan Robert Cesarz – Przewodniczący Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu. W posiedzeniu Komisji udział wzięło 7 radnych, co stanowi 

quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący otworzył posiedzenie, przywitał wszystkich obecnych i przedstawił porządek 

obrad. 

1. Ustalenie planu pracy Komisji i zakresu jej działania na rok 2019. 

2. Wypracowanie opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta Koła na 2019 rok oraz 

ewentualnych wniosków do projektu, które zostaną przekazane Komisji Budżetu i Finansów. 

Po przedstawionym porządku obrad członkowie wybrali Zastępcę Przewodniczącego 

Komisji. Wiceprzewodniczącą została radna Halina Musiałek. 

 

Ad. 1. 

 

Przewodniczący Komisji zaproponował następujący plan pracy: 

 

I kwartał 

1. Zapoznanie z kalendarzem imprez kulturalnych, sportowych i rekreacyjnych, planowanych 

na 2019 rok przez Urząd Miejski w Kole. 

2. Wydanie opinii w sprawie przyznania nagród i wyróżnień za szczególne osiągnięcia 

sportowa w roku 2019. 

3. Analiza bieżących materiałów na Sesje Rady Miejskiej. 

 

II kwartał 

4. Przygotowanie do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży w placówkach oświatowych, 

placówkach kultury i sportu z uwzględnieniem wypoczynku wyjazdowego, a także 

wypoczynku w mieście. 

5. Analiza sprawozdań z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 

rok 2018. 



6. Przegląd i ocena stanu technicznego miejskich parków, placów zabaw oraz miejsc pamięci 

– Komisja wyjazdowa. 

7. Analiza z działalności: Miejskiego Domu Kultury w Kole, Muzeum Technik Ceramicznych 

w Kole, Powiatowej i Miejskiej Biblioteki w Kole, a także Miejskiego Ośrodka Sportu i 

Rekreacji w Kole. 

 

III kwartał 

8. Przygotowanie szkół i przedszkoli do nowego roku szkolnego. 

9. Przedstawienie propozycji do budżetu miasta Koła na 2020 rok. 

10. Analiza informacji Wydziału Oświaty w Urzędzie Miejskim w Kole o realizacji akcji 

letniego wypoczynku dzieci i młodzieży w placówkach oświatowych oraz jednostkach 

kultury. 

IV kwartał 

11. Analiza projektu budżetu miasta na 2020 rok. 

12. Analiza informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miejskiej Koło za rok 

szkolny 2018/2019. 

13. Opracowanie planu pracy Komisji. 

 

Radny Mariusz Hanefeld zaproponował, by dokonać przeglądu i oceny stanu technicznego 

miejskich parków, placów zabaw oraz miejsc pamięci. W związku z tym ten punkt został 

przeniesiony do kwartału I jako punkt 3. 

Radna Halina Musiałek zaproponowała, by w punkcie 9. – „Przygotowanie szkół i 

przedszkoli do nowego roku szkolnego” Komisja miała na względzie najpierw te szkoły, w 

których jeszcze nie była tj. Szkołę Podstawową nr 2, Szkołę Podstawową nr 1 oraz Miejskie 

Przedszkole nr 1. 

Skarbnik Miasta Koła – Pani Mariola Makowska wspomniała o stałym punkcie, który pojawia 

się w planie pracy Komisji, a mianowicie o analizie sprawozdania z dodatków 

uzupełniających dla nauczycieli placówek oświatowych. 

Wobec zaproponowanych uwag plan pracy Komisji Oświaty Kultury i Sportu na 2019 rok 

przyjął następujące brzmienie: 

 

I kwartał 

1. Zapoznanie z kalendarzem imprez kulturalnych, sportowych i rekreacyjnych, planowanych 

na 2019 rok przez Urząd Miejski w Kole. 

2. Wydanie opinii w sprawie przyznania nagród i wyróżnień za szczególne osiągnięcia 

sportowa w roku 2019. 



3. Przegląd i ocena stanu technicznego miejskich parków, placów zabaw oraz miejsc pamięci 

– Komisja wyjazdowa. 

4. Analiza dokumentów dotyczących dodatków uzupełniających dla nauczycieli placówek 

oświatowych. 

5. Analiza bieżących materiałów na Sesje Rady Miejskiej. 

 

II kwartał 

6. Przygotowanie do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży w placówkach oświatowych, 

placówkach kultury i sportu z uwzględnieniem wypoczynku wyjazdowego, a także 

wypoczynku w mieście. 

7. Analiza sprawozdań z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 

rok 2018. 

8. Analiza z działalności: Miejskiego Domu Kultury w Kole, Muzeum Technik Ceramicznych 

w Kole, Powiatowej i Miejskiej Biblioteki w Kole, a także Miejskiego Ośrodka Sportu i 

Rekreacji w Kole. 

 

III kwartał 

9. Przygotowanie szkół i przedszkoli do nowego roku szkolnego (Szkoła Podstawowa nr 2, 

Przedszkole Miejskie nr 1, Szkoła Podstawowa nr 4). 

10. Przedstawienie propozycji do budżetu miasta Koła na 2020 rok. 

11. Analiza informacji Wydziału Oświaty w Urzędzie Miejskim w Kole o realizacji akcji 

letniego wypoczynku dzieci i młodzieży w placówkach oświatowych oraz jednostkach 

kultury. 

IV kwartał 

11. Analiza projektu budżetu miasta na 2020 rok. 

12. Analiza informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miejskiej Koło za rok 

szkolny 2018/2019. 

13. Opracowanie planu pracy Komisji. 

 

Plan pracy stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2. 

 



Pan Robert Cesarz zapytał odnośnie rozdziału 80103 Oddziały przedszkolne w Szkołach 

Podstawowych – widnieje tam informacja że zabezpieczono środki na dotację celową dla 

Gminy Kramsk i Gminy Grzegorzew jako pokrycie kosztów przemieszczania dzieci z terenu 

Koła do oddziałów przedszkolnych na terenie tych gmin w wysokości 305 000 zł. Radny 

chciał wiedzieć, ile dzieci uczęszcza do danych gmin? 

Pani Skarbnik poinformowała, że jest to liczba ruchoma. Kwota 305 000 zł utworzyła się na 

podstawie projektu Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego. Na dzień dzisiejszy jest 12 dzieci 

w gminie Kramsk i 3 dzieci w gminie Grzegorzew. 

Pan Przewodniczący kontynuował, pytając o kwotę 43 500 zł w rozdziale 80104 na 

refundację kosztów za dzieci, które będą uczęszczały do zespołu przedszkolno-żłobkowego 

Bajkowy Pałac. Radny w tym punkcie również zapytał o liczbę dzieci uczęszczających do tej 

placówki. 

Pani Makowska odpowiedziała, że jeśli chodzi o Bajkowy Płac jest to 3 dzieci. 

Poinformowała, że jest to również pokrycie kosztów wychowania przedszkolnego w Gminie 

Koło – 5 dzieci oraz  dotacje podmiotowe na niepubliczne przedszkola – Prywatne Tęczowe 

Przedszkole – 85 dzieci, Kółko Graniaste – 42 dzieci, Niepubliczne Przedszkole Reksio – 25 

dzieci, Niepubliczne Przedszkole Promyczek – 30 dzieci. 

Kolejno Pan Przewodniczący poruszył temat stołówek w szkołach. Zapytał czy są 

podejmowane decyzje, by zrezygnować z cateringu w szkołach? 

Pani Skarbnik poinformowała, że wraz z Panem Burmistrzem ustaliła, że jest to możliwe od 

miesiąca września z uwagi na to, że zarówno sprzęt kuchenny w Szkole Podstawowej nr 3 i w 

Szkole Podstawowej nr 5 wymaga wymiany, ponadto trzeba zrobić ankietę wśród rodziców i 

dzieci chętnych do korzystania z obiadów gotowanych w szkołach. Pani Makowska dodała, 

że od 2019 roku rusza nowy rządowy program „Posiłek w domu i w szkole” więc można też 

ubiegać się o dofinansowanie w tej sprawie. 

Radny Mariusz Hanefeld zapytał, czy planowane są podwyżki w opłatach za obiady dla dzieci 

bądź nauczycieli? 

Pani Skarbnik powiedziała, że trzeba się liczyć z tym, że w nowej ofercie cenowej opłata 

może wzrosnąć. Niemniej jednak zależy to do tego, jak wydział podejdzie do kwestii tzw. 

„wsadu do garnka”. Jeżeli utrzyma się to w cenie 4 zł tak jak jest na dzień dzisiejszy, to 

pomimo tego, że wrośnie cena obiadu, cena dla dziecka nie powinna ulec zmianie. 



Radny Mariusz Hanefeld zwrócił uwagę, że w tym rozdziale (80148 Stołówki szkolne i 

przedszkolne) jest wzrost kosztów w stosunku do roku ubiegłego o 63 000 zł. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zależy to od tego jaka liczba dzieci korzysta z cateringu. 

Zakładane było również, że catering ma być cały rok kalendarzowy a nie tylko rok szkolny. 

Radny dodał, że należy liczyć się z tym, że jeżeli stołówki powrócą do szkół od września to 

trzeba będzie dokonać zmian w budżecie, ponieważ będą to duże koszty. 

Pan Przewodniczący zapewnił, że ten temat zostanie dogłębnie omówiony. Następnie zapytał 

o kwotę 1050 000 zł w formie dotacji na Przedszkole nr 3 na jakiego rodzaju wydatki ta 

kwota jest zaplanowana. 

Pani Makowska powiedziała, że jeżeli chodzi o rozdział 80149 to mowa tutaj o Przedszkolu  

nr 3, ponieważ jest to jedyne państwowe przedszkole na terenie Gminy Miejskiej Koło, które 

ma oddziały integracyjne. 

Pan Robert Cesarz kontynuował mówiąc o rozdziale 80150 – zaplanowano 520 000 zł w 

formie dotacji dla niepublicznej jednostki oświaty. Rady zapytał o jaką szkołę chodzi. 

Pani Skarbnik poinformowała, że są to 2 szkoły prywatne – Integracyjna Szkoła Podstawowa 

mieszcząca się w Przedszkolu Tęczowym (8 dzieci) oraz Szkoła Podstawowa Sokrates (2 

dzieci). 

Pan Przewodniczący mówił dalej o §95, a mianowicie: jaka jest kwota na poszczególne 

szkoły i ile środków jest przekazanych na Pracownicze Kasy Zapomogowo-Pożyczkowe. Pan 

Cesarz poprosił o przygotowanie tej odpowiedzi na piśmie. 

Radny Mariusz Hanefeld zauważył brak paragrafu związanego z wydatkami na podręczniki 

szkolne (80153). 

Pani Makowska wyjaśniła, że rozdział ten powstał dopiero w 2018 roku i zawiera tylko i 

wyłącznie środki przeznaczone na zakup podręczników dla uczniów Szkół Podstawowych, a 

wielkość tego rozdziału uzależniona jest od dotacji Wojewody Wielkopolskiego. Dodała, że 

jest to dotacja celowa w 100% finansowana przez Wojewodę Wielkopolskiego na podstawie 

wniosków jakie składa Wydział Oświaty. Te środki trafiają do gminy i są dzielone na 

wszystkie szkoły, dlatego te kwoty nie są planowane, ponieważ na dzień dzisiejszy nie 

wiadomo jakie to będą wielkości. 



Pan Hanefeld zaznaczył, że widoczny jest wzrost środków pieniężnych na oświatę. W 

związku z tym zapytał jak kształtują się wydatki z tym związane. 

Pani Skarbnik poinformowała, że w 2019 roku przewidziana jest dopłata ponad 14 000 000 zł, 

w 2018 roku była to kwota w wysokości 12 000 000 zł, a w 2017 roku – 10 000 000 zł. 

Radna Halina Musiałek zauważyła, że w szkołach przybywa dzieci niepełnosprawnych, które 

potrzebują dodatkowych zajęć ze specjalistami i to również generuje koszty. Dodatkowo 

radna zapytała czy jest plan wprowadzenia dodatku stażowego liczonego od najniższego 

krajowego wynagrodzenia. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie przeprowadzono jeszcze rozmów z Dyrektorami szkół, 

więc nie wie, czy przymierzają się do tego, by kwota 2250 zł była kwotą zasadniczą za 

wysługę lat. 

Radny Mariusz Hanefeld zapytał czy istnieje możliwość prawna, aby stworzyć jednolity 

system wynagradzania dla pracowników niepedagogicznych w szkołach i przedszkolach. 

Pani Makowska powiedziała, że pracodawcą każdego pracownika szkoły jest Dyrektor 

konkretnej jednostki i to on reguluje poziom płac, na to nie ma wpływu Pan Burmistrz. 

Sugerowano wyrównanie wszystkiego do jednego poziomu w 2018 roku i było to wtedy 

kontrolowane. 

Radny Andrzej Cesarz przedstawił pismo Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 – Pana Lecha 

Brzezińskiego z prośbą o zaplanowanie środków finansowych w budżecie na 2019 rok z 

przeznaczeniem na wykonanie parkingu oraz dojazdu do danej placówki. Pan Cesarz 

zaznaczył, że Pan Dyrektor już kilkakrotnie wnioskował w danej sprawie, lecz nic w danym 

temacie nie poczyniono. 

Pan Przewodniczący zapewnił, że Komisja powróci do tego tematu. 

Radny Mariusz Hanefeld poprosił o przygotowanie informacji odnośnie wniosków złożonych 

przez placówki oświatowe. Dodatkowo radny zapytał o środki dotyczące Powiatowej i 

Miejskiej Biblioteki oraz Miejskiego Domu Kultury. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że Pan Dyrektor Miejskiego Domu Kultury wnioskuje o kwotę 

827 593 zł. Jeśli chodzi o Powiatową i Miejską Bibliotekę Publiczną to propozycją jest  

880 000 zł. Dodała, że poza propozycją ze środków Gminy Miejskiej Koło wpłynie dotacja ze 

strony powiatu – 103 760 zł. Pani Makowska wyjaśniła, że propozycja z Gminy Miejskiej 



Koło jest większa o 30 000 w stosunku do 2018 roku z uwagi na to, że Pani Dyrektor będzie 

podpisywała nową umowę na wynajem pomieszczeń biblioteki i nie wiadomo czy uda się jej 

wynegocjować tak dobrą cenę czynszu jak w poprzednich latach. Pani Skarbnik wspomniała 

również o Muzeum Technik Ceramicznych, informując że w 2018 roku przeznaczone było 

243 000 zł – 240 000 z Gminy Miejskiej Koło i 3 000 z Powiatu Kolskiego. Na 2019 rok 

przewidziane jest 273 000 – 270 000 z Gminy Miejskie Koło i 3 000 z Powiatu Kolskiego. 

 

Dyskusję w tym punkcie obrad zakończono. 

 

Komisja Oświaty Kultury i Sportu jednogłośnie wyraziła opinię pozytywną odnośnie 

zaproponowanego przez Pana Burmistrza projektu uchwały budżetowej Miasta Koła  

na 2019 rok. 

 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

 

         

 

 

        Przewodniczący  

       Komisji Oświaty Kultury i Sportu 

        /Robert Cesarz/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Protokołowała 

Anna Krakowska 


